



altes Badge bis 1991



neues Badge ab 1991

## Das erklärte Badge The explained badge

*Anja Steigleder, President The Survivors e.V.*

Everybody knows this situation. You're standing in front of a person and you're looking at the badge asking yourself, "What the hell does this mean?" So, I would like to explain our badge.

The Square Dance Club "Pattonville Hoppers" closed when the caller, Bob Waclaw, had to return to the USA and it was not possible to find a successor. Six members of the last class of the Pattonville Hoppers didn't want to just leave it at that and in 1986 founded together with 2 other dancers a new Square Dance Club. As they were the "survivors" of the last class, they decided to call themselves "The Survivors". As a motto they chose an island with a palm tree on it, surrounded by water and with a dancing couple on it, which was supposed to establish the connection to their hobby.

Five years later there were so few dancers left that they again had to reconsider how to progress. They had the idea of putting the Square Dance aside and trying their luck with Round Dance, as you only need 2 persons to do that rather than 8. The Caller became a Cuer, and the Square Dance section was closed. And so, we now have a mixture out of the 2 squares for Square Dance and 2 rings for Round Dance in our Club Badge: one Square with one Ring.

Translated by Clive Jones

**By the way: The Survivors will be host of the next Round Dance Festival from 24<sup>th</sup> to 26<sup>th</sup> May 2019.**

Jeder kennt die Situation. Man steht vor einer Person mit einem Badge und fragt sich, was ist da abgebildet und was hat das mit dem Klub zu tun? Daher möchte ich unser Badge erklären.

Der Square Dance Club „Pattonville Hoppers“ löste sich auf, weil der Caller, Bob Waclaw, in die USA zurückmusste und kein Nachfolger für ihn gefunden werden konnte. Sechs Mitglieder der letzten Class der Pattonville Hoppers wollten es damit nicht auf sich beruhen lassen und gründeten 1986 zusammen mit weiteren 2 Personen einen neuen Square Dance Club. Da sie sich als „die Überlebenden“ der genannten letzten Class empfanden, nannten sie sich „The Survivors“. Als Sinnbild von Überlebenden wählten sie die Palmeninsel, umringt von Meer, mit einem Tanzpaar darauf, was den Bezug zum Hobby herstellen sollte.

Nach 5 Jahren waren es so wenige Tänzer geworden, dass man wieder darüber nachdenken musste, wie es weitergehen soll. Da kamen sie auf die Idee, den Square Dance erst einmal hinten an zu stellen und es mit Round Dance zu versuchen, da man dafür lediglich 2 Personen statt 8 benötigt und die Callerin wurde zur Cuerin. Die Square Dance Abteilung wurde stillgelegt. Somit haben wir diese Mixform zwischen den 2 Quadraten für Square Dance und den 2 Ringen für Round Dance im Bild unseres Badges: ein Quadrat mit einem Ring.

**Übrigens: Die Survivors sind Gastgeber des nächsten Round Dance Festivals vom 24.-26.5.2019.**